
 

 

Til       9. januar 2018 

Seniorudvalget 
Slagelse kommune 

 

Udkast 

HØRINGSSVAR vedrørende Servicepakker til plejecenterbeboere 

Ældrerådet har i sit møde den 9. januar 2018 behandlet sagen vedrørende Servicepakker til plejecenterbeboere og 
har følgende bemærkninger: 

Vi er tilfredse med at det går i ”den rigtige retning” med harmonisering af taksterne på servicepakkerne, der som det 
fremgår har gennemgået en pristilpasning til faktisk udgiftsniveau, så priserne for 2018 er fastsat med udgangspunkt 
i udgifter i 2016 og 2017 incl. fremskrivning. 

Som det fremgår af dagsordenspunktet, er de harmoniserede priser for plejecenterbeboernes servicepakker 
gældende for alle kommunens 11 plejecentre, herunder fælles indhold, kvalitet og pris. De harmoniserede 
servicepakker medvirker til priseffektivitet og ensartet serviceniveau, med fokus på kvalitet, miljøvenlighed og 
sundhed for beboerne. 

Vi har gennemgået takstbladet og draget sammenligninger fra de 11 plejecentrenes hjemmesider, og har måttet 
konstatere ret store uoverensstemmelser med hvad de forskellige pakker indeholder, og at priserne for ydelserne 
ikke stemmer overens med priserne fra takstbladet (2017 priser).  

Ældrerådet vil anbefale, at plejecentrenes hjemmesider bliver ensartede og ikke mindst, at der er en kopi af 
kommunens gældende takstblad, så beboeren og de pårørende helt klart kan danne sig et indtryk af, hvad indhold 
der er i servicepakkerne, herunder hvad hver enkelt servicepakke koster og om det er en obligatorisk eller valgfri 
servicepakke. 

Personlig plejepakke II er som nævnt obligatorisk for borgere, der er sengeliggende. Ældrerådet vil anbefale, at også 
personlig plejepakke 1 bliver obligatorisk, dette for at sikre, at de beboere, der ikke selv kan forestå de nødvendige 
indkøb af produkter m.v. og som ikke har pårørende eller andet netværk til at bistå sig.  

 

 

Med venlig hilsen 
 

Tonny Korndrup 
Formand for Slagelse Ældreråd 


